
SCHRIFTELIJKE VRAGEN AAN HET 
COLLEGE

Datum: 22 mei 2023

Aan de voorzitter van de raad

Steller van de vragen: Job Halkes en Jan-Willem van den Beukel 

Politieke partij: CDA Lansingerland

Onderwerp: Wijkgericht werken en (de samenwerking met) vitale wijkverenigingen

Het college wordt verzocht de volgende vragen schriftelijk te beantwoorden:
1. Voert de gemeente Lansingerland wijkgericht beleid en/of wil zij wijkgericht werken? 

Zo ja, in welk beleidsstuk vinden we dit terug? Welke collegelid beheert deze 
portefeuille?

2. Is het college het met de CDA-fractie eens dat wijkmanagers een belangrijke bijdrage 
kunnen leveren aan een dienstbare gemeente die in verbinding staat met de 
samenleving, door als aanspreekpunt voor inwoners en ondernemers te fungeren en 
binnen de gemeente door silo’s heen te breken? Kunnen zij ook een bijdrage leveren aan 
periodiek overleg, zoals onder vraag 3 benoemd?

3. Aan welke andere maatschappelijke opgaven leveren wijkmanagers in de ogen van het 
college een bijdrage? 

4. Hoeveel budget is er momenteel beschikbaar voor wijkmanagers (niet zijnde boa’s), die 
wijkgericht werken concreet handen en voeten kunnen geven? Kunt u de ontwikkeling 
van dit budget in de laatste 5 jaar weergeven?

5. Is het college het met de CDA-fractie eens dat wijkverenigingen een belangrijke 
bijdrage kunnen leveren aan een vitale samenleving door het organiseren van 
bijeenkomsten, en aan een dienstbare gemeente die in verbinding staat met de 
samenleving, door als aanspreekpunt voor de gemeente te functioneren en andersom 
geluiden uit een wijk kunnen kanaliseren richting de gemeente? Welke andere 
maatschappelijke voordelen ziet het college van goed functionerende wijkverenigingen?

6. Herkent het college de klacht van de Weidebloembuurtvereniging dat zij niet vroegtijdig 
op de hoogte wordt gesteld van gemeentelijke plannen, waardoor ze haar toegevoegde 
waarde naar inwoners moeilijker kan waarmaken? Zo ja, wat gaat het college eraan 
doen om deze situatie, ook in andere buurten, te verbeteren?

7. Is het college bekend met het feit dat de wijkvereniging Weidebloembuurt al enige tijd 
problemen heeft met het vinden van voldoende bestuursleden en dat de wijkvereniging 
Berkel Dorp zich om diezelfde reden mogelijk wil opheffen? Wat vindt u daarvan?

8. Wat heeft het college eraan gedaan om deze verenigingen te ondersteunen om 
beëindiging te voorkomen? Is het college bereid om (desgevraagd) in de nieuwsbief en 
via andere kanalen vrijwilligers op te roepen om zich te melden bij bijvoorbeeld het 
Vrijwilligers Informatiepunt, om de wijkverenigingen te versterken? Zo nee, waarom 
niet?

9. Is het college bereid om actie te ondernemen om een beknopte inventarisatie te houden 
naar de aanwezigheid en vitaliteit van de Lansingerlandse wijk-/belangenverenigingen 
(o.a. Bewonersorganisatie Rotte, Belangenvereniging Kruisweg, eerdergenoemde 
verenigingen), hun behoeften en de Raad daarover te informeren? Zo nee, waarom niet? 



Toelichting
Het kloppend hart van Lansingerland is niet de overheid, maar dat is de samenleving zelf, 
dat zijn onze inwoners en hun verbanden. Zij hebben de meeste lokale kennis en zijn 
initiatiefrijk in het bouwen en onderhouden van een sterke samenleving. Vaak doen burgers 
dat samen. Burgerparticipatie gaat dus over burgers, maar ook over verenigingen, 
stichtingen en andere samenwerkingsverbanden.

Het CDA Lansingerland vindt het vanzelfsprekend dat de gemeente de samenwerking 
opzoekt met wijkverenigingen. Bijvoorbeeld door periodiek overleg, zoals dat drie keer per 
jaar met de belangenvereniging Kruisweg plaatsvindt (maar niet met andere 
wijkverenigingen). Maar ook op concrete onderwerpen, bijvoorbeeld door samen met 
straatcomités en wijkverenigingen een vergroeningsoffensief van straten te ontwikkelen en 
uit te voeren. Wij vernemen veel signalen uit de wijken dat de gemeente wel veel zendt, 
maar nog beter kan luisteren en samenwerken.

Naast de samenwerking met wijkverenigingen, is wijkgericht werken van belang. Sinds de 
beeldvorming hierover in 2017 (5 sept.), lijkt de beleidsmatige aandacht van de gemeente 
hiervoor weggeëbd, terwijl de ervaringen vanuit inwoners en ondernemers met bv. de 
wijkmanager van Berkel en Rodenrijs en die van Bergschenhoek en Bleiswijk goed zijn of 
waren en er behoefte is aan meer van dit soort persoonlijk gezicht van de gemeente in de 
wijk. Ook de wetenschappelijke literatuur is positief over wijkgericht werken. Het CDA 
verwachtte dat de Nota Burgerparticipatie hiervoor aanknopingspunten bood, maar dat leek 
(nog) niet zo te zijn. In de begroting valt op dat enerzijds 50% wordt bezuinigd op 
buurtpreventie en wijkgericht werken (van 50k naar 25k), terwijl anderzijds wordt 
gesproken over het versterken van het wijkgericht werken. Welk plan hierbij hoort, wordt 
niet geheel duidelijk, afgezien van de wijk-boa’s. Wethouder Muis zegde bij het debat over 
de Nota burgerparticipatie toe om wijkgericht werken een plek te geven in de 
uitvoeringsagenda Burgerparticipatie. Mede in aanloop daar naartoe, hebben wij deze 
vragen opgesteld om dit onderwerp verder uit te diepen

Wijze van indienen van schriftelijke vragen:
(art. 37, derde lid Reglement van orde van de raad).


